
 1 

  
 
 

Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
VI Saziv 

Prolećno zasedanje 

Komisija za spoljne poslove, dijasporu i strateške investicije  

Sednica br. 22 

Priština, 04.05.2018, u 14:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-303 

 

Z a p i s n i k 

 

Sednici su prisustvovali: Vjosa Osmani-Sadriu, Time Kadrijaj, Aida Dërguti, Visar Ymeri, Dukagjin 

Gorani, Doruntinë Maloku-Kastrati, Elmi Reçica, Evgjeni Thaçi-Dragusha, Srđan Mitrović i  Zafir 

Berisha. 

 

Odsustvovao: Danush Ademi. 

 

Drugi učesnici: Valmir Haziraj, Kaltrina Statovci, Agnesa Hasani, Alban Bajrami, Egnesa Vitia –

praktikanti, Violeta Haxholli, Egzon Osmanaj-KDI,  Vlora Nushi-OPA/UNMIK, Adem Gashi-US 

Embassy, Gurjeta Zeka –GDP, Blerta Bejtullahu-EU/EUSK i mediji.  

 

Osoblje za podršku komisije: Manush Krasniqi.  

 

Sednici je predsedavala: Vjosa Osmani-Sadriu, predsednica komisije. 

 

Dnevni  red: 

 
Razmatranje Državne nacrt-platforme za finalizaciju dijaloga između Republike Kosova i Republike 

Srbije za normalizaciju odnosa između dve zemlje. 

 

Vjosa Osmani-Sadriu - u vezi razmatranja Državne nacrt-platforme za finalizaciju dijaloga između 

Republike Kosova i Republike Srbije za normalizaciju odnosa između dve zemlje, rekla je prosleđen  

komisiji,  koja će u svojstvu funkcionalne komisije razmatrati  i podneti izveštaj sa preporukama 

Skupštini  

 

Dukagjin Gorani - rekao je da je ovaj kratak dokument u duhu drugih sličnih dokumenata koji 

pokušavaju staviti Skupštinu u podređeni položaj. Od 9 tačaka koje su predložene u njemu, prve 4-5 

tačke su potpuno arbitrarne ocene, dok se ostalih 5 tačaka su nametanja Skupštini. On je rekao da je 

tačka 6 apsolutno štetna i stavlja Skupštinu u poziciju  podložnog subjekta. Ovaj nacrt-platforme sa 

ovim sadržajem  ne može imati podršku Grupe nezavisnih poslanika. 

 

Evgjeni Thaçi-Dragusha - nadovezujući sa prethodnim govornikom, pitala je gde vidi 

subordinirajuću ulogu Skupštine u ovom dokumentu. PG -PDK će podržati ovu platformu i volju 

premijera da prizna ulogu Skupštine u ovom procesu. Ona je rekla da Platforma sadrži sveobuhvatne 
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tačke, koje se mogu ispuniti i na kraju da se izađe sa zakonskim sporazumom za uzajamno 

priznavanje dveju zemalja. 

 

Dukagjin Gorani –naglasio je da tačka 6 Nacrta Platforme zaključuje da se Predsednik ovlašćuje za 

održavanje razgovora, što dovodi Skupštinu pred završen čin.  

 

Visar Ymeri – rekao je da se u ovom Nacrtu-platformu može videti da su odluke donete i da se od nas 

zahteva glasanje. Platforma bi trebala da bude zaključak dijaloga, a ne početak. U prvoj tačci 

Platforme u kojoj se predviđa uzajamno priznavanje, nije predviđeno kako će se postići,  šta ako ne 

bude postignuta, da li mi prihvatamo taj sporazum ili neku zaštitnu meru za sprečavanje kršenja 

Ustava. On je u nastavku rekao da u ovom Nacrtu – platformi ne postoji neka promena u upotrebi 

diskursa i političke terminologije. Ymeri je naglasio da Skupština Kosova treba da održi 

parlamentarnu debatu u vezi dijaloga . Začuđujuće je  kako imamo i dalje političke snage koje 

smatraju sporazum od 2015 u celini ispravnu, pored presude Ustavnog suda. Ovim pristupom za 

dijalog, ugrožavamo da izgubimo puno u preostalom delu u odnosu na dijalog. On je predložio da u 

vezi Nacrta platforme Komisija preporuči da se održi diskusija o dijalogu u Skupštini. 

 

Zafir Berisha  rekao je da ovaj dokument ne pojašnjava i ne daje smisao ovom procesu. Ovaj 

dokument sadrži redosled reči sa prekoračenjem ustavnih odgovornosti. Skupština, na osnovu svoje 

usvojene rezolucije prenosi odgovornost tehnički a zatim i političkih razgovora na Vladu, dok sada u 

tačci 6 ovog dokumenta ove nadležnosti se prenose na predsednika, što je između ostalog i u 

suprotnosti sa prošlosti u ovom procesu sa Srbijom. On je rekao da imamo protiv ustavni i protiv 

zakonski sporazum aktuelnog predsednika. On je zatim govorio o svojim dilemama koje se odnose na 

to da Kosovo može izići oštećeno iz ovih razgovora., On je naglasio da u koliko mislimo da Kosovo 

učinimo Bosnom,  sada je trenutak da to stopiramo i predložio da se  platforma vrati Vladi, kako bi 

ista pronašla modele za ozbiljne razgovore i jednake pozicije kao države, jer Kosovo je tretirano kao 

provincija Srbije. 

 

Time Kadrijaj - Naglasila je da smo u osetljivoj situaciji, koja zahteva političko jedinstvo. 

Dokumentom, koji je Vlada prosledila, kaže se da Vlada traži saradnju i transparentnost. Gospođa 

Kadrijaj u vezi sa nacrtom platforme rekla je da je neophodno da svi pružimo doprinos jer se nalazimo 

u osetljivoj fazi i svaki doprinos Skupštine, političkih stranaka, bez obzira da li su pozicija ili 

opozicija,  neophodno je za ispunjavanje ovog dokumenta i slaže se za njegovo usvajanje. 

 

Elmi Reçica – rekao je da razmatranje državnog nacrta platforme dijaloga saopštio je jedno od 

najvažnijih pitanja ovog vremena, koja se odnosi na finalizaciju razgovora sa Srbijom. Počevši od 

činjenice da su razgovori započeli od Grupe jedinstva, počevši od predsednika, dobra je ideja da se 

završe. Prema Ustavu Kosova, predsednik, pored ceremonijalne uloge, predstavlja ulogu države, i u 

tom pogledu, bez obzira ko je bio i ko je sada, oni podržavaju predsednika da je na čelu ekipe za 

privođenje kraju pregovora. Gospodin Recica je između ostalog rekao, da je važno da se ne može 

zaključiti nijedan međunarodni sporazum ako se ne ratifikuje u Skupštini sa 2/3 glasova i da je nacrt-

platforma dobra osnova za razmatranje i dopunu, u državnom interesu 

 

Doruntinë Maloku Kastrati -U vezi s nacrta platforme Vlade,  rekao je da se ovaj dokument ne može 

nazvati platformom za proces okončanja  dijaloga sa Srbijom. PG-LDK je u vise navrata potencirala  

da ovaj dokument ima mnogo nedostataka i ne adresira bilo koju temu od vitalnog značaja za ljude 

Kosova i za državu Kosovo, kao što je izvinjenje  Srbije za ljude  Kosova, nadoknada ratne štete, 

rasvetljavanje  sudbine nestalih i mnoga druga pitanja. Ona je predložila da se preporuke za ovu nacrt-

platformu predlože na plenarnoj sednici,  kako bi zaslužile titulu državne platforme. 
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Visar Ymeri - naglasio je da je za postizanje platforme za dijalog potrebno napomenuti kako to 

postići, koje Kosovo očekujemo da prizna Srbija, da debata započne od onog što smo do sada ostvarili 

ovim dijalogom i neuspesima, jer  ovaj sporazum drugi po redu, da li će uzeti u obzir prvu. Moramo 

prvo diskutovati koji dijalog trebamo, koje  su crvene linije Republike Kosovo, ne samo u odnosu na 

naše stavove, već i na teme diskusije. 

 

Elmi Reçica - rekao je da razgovaramo o nacrtu državne platforme za pregovore koji treba da bude 

dopunjena, obogaćena i da nastavimo ka završetku  dijaloga sa Srbijom. Lideri dijaloga, rekao je on, 

ne mogu donositi odluke koje su u suprotnosti sa Ustavom i da su i ranije u vezi dijaloga, odluke 

Ustavnog suda su poštovane. On podržava predlog da se nacrt platforma diskutuje na plearnoj sednici, 

da se izmeni i dopuni sa drugim preporukama u skladu sa Poslovnikom o radu Skupštine 

 

Dukagjin Gorani U vezi analize o dijalogu koju je uradilo KDI, rekao je da je veliki posao i da se ta 

načela treba integrisati u državnu platformu.. 

 

Zafir Berisha rekao je da smo mi za jedinstvo svih političkih snaga za rešavanje istorijskih problema 

sa Srbijom, ali ova platforma ne razmatra ozbiljno pitanja. Za početak konačnih razgovora sa Srbijom, 

rekao je da sumnja da ćemo  zapečatiti sudbinu jedne nefunkcionalne države, s toga o tome treba 

diskutovati.  

 

Time Kadrijaj predložio je da se Nacrtu – platformi doda još jedna tačka, kako bi se sporazum pre 

potpisivanja lidera, diskutovao u Skupštini, da li je u skladu sa zakonodavstvom. 

 

Aida Dërguti rekla je da ovaj dokument smatra površnim, u kojem su izražene naše želje za 

integracije. Dalje, ona je rekla da predsednik Srbije je izabran sa direktnim glasovima, dok predsednik 

Kosova je izabran od Skupštine Kosova i poznato je da ne zastupa jedinstvo, u odnosu na način 

njegovog izbora. Ona je takođe rekla da u vezi platforme neophodan je politički konsenzus. Za 

ovlašćenje predsednika Kosova za nosioca procesa pregovora u ovoj fazi,  rekla je da je potrebno 2/3 

članova Skupštine. Ona je podržala predlog  g. Ymeri da se o platformi diskutuje na plenarnoj sednici 

i da se predlože sadržajne preporuke..  

 

Vjosa Osmani- Sadriu Naglasila je da je stav LDK da dijalog nema drugu alternativu. Ovaj proces ne 

treba da se stopira, već kao predstavnici naroda moramo učiti od grešaka prošlosti, jer ni jedna Vlada 

sa malim brojem ne može imati uspeh u tako kompleksnom procesu sa državom kao Srbija, u koliko 

se ne stvori unitet. Ona je rekla da je očekivala da će Platforma biti rezultat jedne sveobuhvatne debate 

i da će se čuti glas svih, bez predrasuda, nama je potrebno snažno Kosovo u odnosu na Srbiju. Ova 

platforma nije ispunila očekivanja, jer nije bila održana debata u Skupštini. Ona je takođe naglasila da 

pitanje nestalih lica koje je bilo prioritet u Rezoluciji Skupštine pre nedelju dana, sad je ignorisano sa 

ovim Nacrtom platforme i mnoga druga pitanja su preduslov za normalizaciju odnosa. Sporazum mora 

imati u vidu teritorijalni integritet i suverenitet države, ali nigde se ne pominje da sporazum mora biti 

u saglasnosti Ustava Kosova i da se o unutrašnje m uređenju Republike Kosova neće pregovarati. 

Nadovezujući se na tačku 6 Nacrta platforme o Ustavnoj ulozi institucije predsednika u vođenju 

dijaloga rekla je da i pored činjenice da prema Ustavu Kosova institucija predsednika identifikuje se 

kao predstavnik zemlje unutar i van,  službeni komentar  Ustava Republike Kosova objašnjava da ova 

formalna nadležnost bez suštine diskrecije za donošenje odluka za pregovaranje sa drugim državama i 

da ne treba podrazumevati nadležnost na poziciju, koju Kosovo treba da zadrži u odnosima sa  drugim 

državama. U vezi dostavljanja sporazuma Ustavnom sudu, ona je rekla da isti nema nadležnosti za 

ocenu suštine sporazuma, već samo proceduru kojom je usvojen sporazum. U vezi asocijacije, ona je 

rekla da se radi o drugoj situaciji. Ona je potvrdila da LDK podržava proces dijaloga samo putem 
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platforme koja definiše jasno nadležnosti i teme, koja štiti suverenost u ustavnost i da će dostaviti 

Skupštini opciju koja je platforma putem kojeg država Kosovo će biti jača u odnosu na Srbiju.  

 

Nakon diskusija, predsednica je konstatovala da je Komisija donela sledeći:   

 

Zaključak 

 

1. Preporučuje se da ne usvoji državnu platformu za finalizaciju dijaloga između Republike 

Kosova i Republike Srbije za normalizaciju odnosa između dveju zemalja, u predloženom 

sadržaju Vlade.( 3 glasa Za i  6 Protiv usvajanja nacrta -platforme) 

 

2. Preporučuje se Predsedništvu Skupštini da organizuje parlamentarnu debatu, sa koje će se dati  

preporuke za izradu državne koncenzuale platforme Republike Kosovo za dijalog Kosovo-

Srbija (većinom glasova) 

 

 

 

Sednica je završena u  15:40. 

                Predsednica Komisije, 

 

                  __________________ 

                 Vjosa Osmani-Sadriu 

 

Izradila: 

Jedinica za podršku Komisije. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  


